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YHTEENVETO KUNTAYHTYMÄN JÄSENKUNTIEN ESITYKSISTÄ TALOUSARVIOON JA 
-SUUNNITELMAAN 2025–2027

Eura
Kunnanhallitus 21.10.2024 § 273
Kunnanhallitus toteaa lausuntonaan seuraavaa Satakunnan koulutuskuntayhtymän vuoden 2025 
talousarvion kehyksestä: 

Sataedun strateginen linjaus vuodesta 2025 alkaen on oikea. On keskeistä, että ammatillisen 
koulutuksen järjestäjä tunnistaa roolinsa alueella osaavan työvoiman kouluttajana. Satakunnan 
väkiluvun laskiessa ja tietyillä aloilla työvoimapulan voimistuessa, on tärkeää kouluttaa osaavaa 
työvoimaa oikeille aloille. Niin ikään hyvä ennakointi ja riittävän nopea reagointikyky tuovat 
oikeanlaista viestiä alueen työllistäville yrityksille ja julkisille instituutioille. 

Vaikka taloustilanne on heikko ja valtion rahoitusleikkaukset tuovat painetta Satakunnan 
koulutuskuntayhtymän talouteen ja toimintaan, on tärkeää, että perussopimukseen kirjattu periaate 
toiminnan rahoituksesta pitää myös tulevaisuudessa. 

Toiminnan kehittämisessä on otettava huomioon ammatillisen koulutuksen merkittävä rooli 
meneillään olevassa TE-uudistuksessa. Työpajakenttä on muutoksessa ja jatkossa TUVA-
koulutuksen rinnalle on suunnitteilla niin sanottua kuntouttavan opetuksen malli (ammatillisen 
koulutuksen Areena-verkoston ehdotuksia) kohderyhmänä oppivelvolliset opiskelijat toisella asteella. 
Näihin on hyvä valmistautua ja kehittää omaa toisen asteen ammatillisen koulutuksen toimintaa 
tiedostaen nykyiset ja tulevaisuuden haasteet.

Euran kunnanhallitus hyväksyy päätösehdotuksen ja vielä täydentää valmisteltua lausuntoa 
seuraavasti: 
- On tärkeää, että kuntien kanssa voidaan löytää uusia ja ketteriä tapoja vastata työelämätarpeisiin 
yhteistyössä kuntien järjestämän TE-toiminnan kanssa. 
- TUVA-koulutuksessa tulisi löytää tapoja järjestää TUVA-koulutusta lähellä opiskelijoiden kotia 
hyödyntäen mm. työpajoja. 
- Toimiva ja päivittäinen lähiopetus tulee varmistaa kaikille nuoriso-opiskelijoille etenkin opintojen 
alkuvaiheessa ja erilaisia tuen muotoja tulee jatkuvasti kehittää vastaamaan opiskelijoiden tarpeita, 
jotta taataan riittävä osaamistaso työelämää varten. 
- Lisäksi kunnanhallitus pitää tärkeänä, että edistetään tutkintojen tai niiden osien suorittamista 
työelämälähtöisesti (esimerkiksi oppisopimuskoulutus).

Harjavalta
Kaupunginhallitus 14.10.2024 § 189
Harjavallan kaupunginhallitus ilmoittaa lausuntonaan Satakunnan koulutuskuntayhtymän vuoden 
2025 talousarvion kehyksestä ja esitysten tekemisestä kuntayhtymän toiminnan kehittämiseksi 
seuraavaa: 

Harjavallan kaupungin ja koko Satakunnan elinvoimaisuuden kannalta on tärkeää, että Satakunnan 
koulutuskuntayhtymä pystyy kouluttamaan ammattitaitoista ja osaavaa henkilöstöä laajasti eri alojen 
tarpeisiin. Vuoden 2025 alussa työvoimapalvelut siirtyvät kuntien vastuulle. Uudistuksessa luotu 
kannustava rahoitusmalli edellyttää tiivistyvää oppilaitosten, kuntien ja työllisyyspalveluiden yhteistä 
työskentelyä osaavan työvoiman saatavuuden turvaamisessa, työttömyysasteen pienentämisessä ja 
mahdollisten työvoimaan tai osaamiseen liittyvien kasvun esteiden poistamisessa. 
Koulutuskuntayhtymän talouden tasapaino on kuntatalouden heikentyessä erityisen tärkeää. 
Kaupunginhallitus merkitsee tiedoksi Satakunnan koulutuskuntayhtymän vuoden 2025 
talousarviokehyksen ja toteaa, että sillä ei ole muuta lausuttavaa esityksestä.
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Huittinen
Kaupunginhallitus 14.10.2024 § 138
Huittisten kaupunginhallitus toteaa lausuntonaan seuraavaa:

Huittisten kaupungilla ei ole huomautettavaa talousarvioon. Kaupunki on tyytyväinen uuden 
logistiikka-alan koulutuskeskuksen rakentumiseen Huittisiin keskeiselle paikalle valtatie 2 varteen. 
Yhteistyö kaupungin ja Sataedun välillä rakennushankkeen suunnitteluvaiheessa on toiminut erittäin 
hyvin.

Sataedu on vastaamassa myös elinkeinoelämän täsmätarpeeseen raskaankaluston asentajien 
koulutuksen osalta, mikä on hieno osoitus työelämälähtöisestä toiminnasta. Huittisten kaupunki 
näkee Sataedun tärkeänä yhteistyökumppanina myös työllisyysalueuudistuksen toimeenpanossa ja 
maahanmuuttajien kotouttamisessa.

Kankaanpää
Kaupunginjohtajan viranhaltijapäätös 17.10.2024:
Kankaanpään kaupunki haluaa korostaa Sataedun merkittävää roolia alueemme työelämän ja 
taloudellisen elinvoimaisuuden vahvistamisessa. Erityisesti meneillään oleva TE-palvelut 2024 -
uudistus luo uusia mahdollisuuksia tiivistää yhteistyötä alueen yritysten ja jäsenkuntien kanssa. 
Sataedu tulee olemaan keskeinen kumppani tässä uudistuksessa, ja onkin tärkeää, että 
koulutuskuntayhtymä varmistaa riittävät resurssit yhteistyöhön. Tavoitteena tulee olla, että 
koulutustarjonta vastaa entistä paremmin yritysten tulevaisuuden tarpeisiin ja että opiskelijat voivat 
sijoittua työelämään alueellemme.

Kankaanpään elinvoiman kehittämisessä merkittävänä tekijänä on osaavan työvoiman saatavuus 
täällä jo toimiville ja uusille yrityksille. Tässä asiassa toimialojen kehityksen ennakoinnilla ja 
verkostoitumisen kautta paikallisten yritysten kanssa käytävällä vuoropuhelulla on erittäin merkittävä 
rooli.

Kankaanpään kaupunki korostaa koulutuksen järjestämisessä sitä, että Pohjois-Satakunnan alueella 
on toisen asteen koulutustarjontaa sellaisilla opintosuunnilla, joista opiskelijat sijoittuvat työelämään 
alueellemme ja koulutustarjonta vastaa alueemme yritysten tulevaisuuden tarvetta ammattitaitoisista 
henkilöistä. Koulutuskuntayhtymän tulee resurssoida riittävästi yhteistyöhön alueemme yritysten 
kanssa.

Pohjois-Satakuntaan, ja erityisesti Kankaanpäähän, on vuoden aikana saapunut merkittävä määrä 
maahanmuuttajia. Kankaanpään kaupunki toivoo, että hyvä yhteistyö jatkuu myös maahanmuuttajien 
kielikoulutuksen sekä oppivelvollisten tutkintokoulutukseen valmentavan koulutuksen osalta. Näiden 
koulutusten tarkoituksena on tukea maahanmuuttajien tehokasta integrointia paikalliseen 
yhteiskuntaan ja työelämään.

Karvia
Kunnanhallitus 28.10.2024 § 153:
Karvian kunnalla ei ole Sataedun talousarviokehykseen huomautettavaa.

Kokemäki
Kaupunginhallitus 21.10.2024 § 186:
Satakunnan koulutuskuntayhtymän toimintakulut vuodelle 2025 ovat kehyksessä 27,6 miljoonaa 
euroa. Vuoden 2024 talousarviossa budjetoidut toimintakulut olivat 27,1 miljoonaa euroa. Vuoden 
2025 toimintatuottojen on myös arvioitu kasvavan menojen mukaisessa suhteessa ja sen 
seurauksena vuoden 2025 tilikauden tulos olisi +- 0.

Satakunnan koulutuskuntayhtymän investointien määrää arvioidaan varsinaisen talousarvion 
valmistelun yhteydessä. Kiinteistöjen osalta lähivuosina tulee laaditun kiinteistöstrategian mukaisesti 
laajoja investointeja. 



3

Satakunnan koulutuskuntayhtymä, PL 87, Suoratie 1, 32801 KOKEMÄKI • p. 040 199 4100 • www.sataedu.fi

Investointien kokonaismäärää ja kohdekuntia ei ole kehyksessä mainittu. Vieraan pääoman määrää 
tai muuta vastaavaa ei ole kehyksessä tai muussa asiakirjassa mainittu, joten Kokemäen kaupunki 
pitää tärkeänä ja olettaa, että kuntayhtymä rahoittaa investoinnit saamallaan tulorahoituksella eikä 
edellytä niihin jäsenkuntien rahoitusta. Kokemäen kaupunki, kuten muutkin kunnat, osallistuvat jo 
vuosittain toisen asteen ammatillisen koulutuksen rahoitukseen 204,22 eurolla/asukas, Kokemäki 
vuonna 2024 kaikkiaan 1,4 M€. Rahoitus toteutetaan peruskunnan valtionosuusjärjestelmän kautta.

Kokemäen kaupunki päättää lausuntonaan, ettei sillä ole esittelytekstissä mainitun lisäksi muuta 
lisättävää/huomautettavaa Satakunnan koulutuskuntayhtymän talousarviosta vuodelle 2025 tai 
esityksiä toiminnan kehittämiseksi.

Nakkila
Kunnanhallitus 7.10.2024 § 164
Kunnanhallitus toteaa lausuntonaan, että on huolestuttava kehityskokonaisuus, kun vuonna 2025 
ammatilliseen koulutukseen esitetään kohdistuvan 120 miljoonan rahoitusleikkaus samalla, kun TE-
palvelut siirtyvät kuntiin ja laajentavat kunnan osuutta työttömyysetuuksien maksuista. TE-
uudistuksen tavoitteena on kunnan koulutuspalveluiden, elinkeinopalveluiden ja työllisyyspalveluiden 
siirtäminen saman järjestäjän vastuulle. Erityistä huomioita tulee jatkossakin kiinnittää valmistuviin 
opiskelijoihin ja heidän työllistymiseensä, jotta työttömyyden kierrettä ei pääsisi syntymään, johon 
Sataedulle myönnettävä vaikuttavuusrahoituskin perustuu. Elinkeinoelämän kehittymisen kannalta 
osaavan työvoiman saaminen on välttämätöntä ja tästä näkökulmasta on hyvä, että leikkaukset eivät 
kohdistu peruskoulun päättävien nuorten tai vailla ammatillista perustutkintoa olevien koulutukseen ja 
opiskelijapaikkoihin.

Sataedun valmistelussa on ansiokkaasti kyetty pitämään talous hallinnassa. Talousarviokehys 
vuodelle 2025 on tasapainossa, eikä alijäämää ole luvassa. Toimintakulut toteutuvat lähes vuoden 
2024 tasolla.

Lausunnossaan Nakkilan kunta haluaa tuoda esille sen, että Sataedun hakeutuminen OKM:än 
ammatillisen koulutuksen toiminnanohjauksen kokeiluun vuoden 2025 aikana on koulutuksen 
vaikuttavuuden ja koulutuksen laadun kehittämisen kannalta tärkeää.

Siikainen
Kunnanhallitus 14.10.2024 § 107
Kunnanhallitus päättää lausuntonaan todeta seuraavaa: Siikaisten kunnalla ei ole huomautettavaa 
Satakunnan koulutuskuntayhtymän vuoden 2025 talousarvion kehyksestä


